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Fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 237 (FLF alm. del) stillet den 25. marts 

2015 efter ønske fra Jacob Jensen (V). 

  

 

Spørgsmål nr. 237: 

”Ministeren bedes oplyse, hvorvidt det er korrekt, at GLM-reglerne (god landmands- og miljø-

mæssig drift) kræver, at vedvarende græsarealer skal være holdt, således at græsset pr. 1. juli 

maksimalt må være 40 cm langt?” 

  

Svar: 

Jeg har indhentet bidrag et fra NaturErhvervstyrelsen, som jeg henholder mig til:  

 

”Reglerne for god landbrugs- og miljømæssig stand (GLM) omfattede indtil 31. december 2014 

betingelser om, at permanente græsarealer skulle slås en gang hvert år i perioden 1. juli til 15. 

september. Slåningen kunne erstattes af afgræsning således, at arealerne senest 15. september 

fremstod plejede, hvor mere end 50 % af plantedækket pr. 15. september havde en græshøjde på 

under 40 cm. Delarealer under 100 m² med en græshøjde over 40 cm kunne accepteres. GLM-

kravet omfattede alle arealer på en bedrift, uanset om der ikke blev søgt støtte til enkelte arealer. 

 

GLM-reglerne om slåning er ophævet fra ansøgningsåret 2015 og erstattet af lignende 

bestemmelser om årlig aktivitet under grundbetalingsordningen. De nye bestemmelser omfatter 

imidlertid kun arealer, hvor der søges støtte under grundbetalingsordningen. Her skal arealer med 

permanent græs slås mindst én gang årligt i perioden fra den 1. juni til den 15. september. Slåning 

kan erstattes af afgræsning indenfor samme periode.  

 

Afgræsningen skal udføres på en sådan måde, at mere end 50 procent af plantedækket fremstår 

jævnt afgræsset og under 40 cm højt den 15. september. Områder på marken større end 100 m², 

der ikke fremstår anvendt til afgræsning den 15. september, er ikke støtteberettigede”. 
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